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ROMÂNIA 

JUDEŢUL BOTOŞANI 

COMUNA LEORDA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI LEORDA 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat astăzi 31.01.2022, în şedinţa extraordinară-de îndată a consiliului local Leorda 

convocată prin Dispoziţia nr. 8 din 25.01.2022 
 

Ședinţa este deschisă de dl. primar Ștefan Dulgheru. La şedinţă participă un număr de 11 

consilieri din 11 convocaţi prin dispoziția  nr. 8/25.01.2022. Materialele înscrise pe ordinea de 

zi au fost comunicate consilierilor locali pe suport hârtie și WatsApp.  

 

Ordinea de zi și proiectele de hotărâre sunt supuse la vot deschis.  

 

Domnul primar prezintă proiectul ordinii de zi, după cum urmează: 

 

1. Aprobare proces-verbal al ședinței ordinare din 29.11.2021 

2. Aprobare proces-verbal al ședinței extraordinare-de îndată din 23.12.2021 

3. Aprobare proces-verbal al ședinței extraordinare din 14.01.2022 

4. Aprobare proces-verbal al ședinței extraordinare-de îndată din 21.01.2022 

5. Prezentare obligații consilieri locali conform OUG nr. 57/2019 

6. Aprobarea taxei speciale de salubrizare SIMD pentru anul 2022, stabilirea categoriilor de persoane 

fizice scutite de la plata taxei speciale de salubrizare SIMD și valoare cotizație către ADI 

Ecoproces Botoșani 

 

7. Aprobarea planului de acțiuni și lucrări de interes local ce vor fi executate de beneficiarii de ajutor 

social în anul 2022 

8. Alegerea președintelui de ședință pentru perioada februarie 2022 – aprilie 2022 

9. Diverse 

 

Dl. Grădinaru – solicită suplimentarea ordinii de zi cu cele două proiecte depuse de 

dumnealui, în data de 16.12.2021 și 20.12.2021. De ce nu se regăsesc acum pe ordinea de zi, 

deși au trecut mai mult de 30 de zile? De ce nu le-a pus dl. secretar? 

Dl. primar- întrucât încă nu avem buget aprobat nu se pot pune. După aprobare buget 

proiectele își vor urma calea legală spre a fi puse în dezbatere. 

Se supune la vot ordinea de zi propusă de dl. primar. Se aprobă cu un număr de 11 voturi 

pentru.  

Domnul primar predă cuvântul președintelui de ședință. 

 

Președintele de ședință prezintă punctul 1 al ordinii de zi: 

 

1. Aprobare proces verbal ședința ordinară din 29.11.2021 
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Dl. Grădinaru – art. 138 al. 15 din Codul administrativ îmi permite să solicit 

consemnarea exactă a intervențiilor mele în cadrul Ședinței de consiliu local. Nu sunt 

trecute. Dar doresc doar ca la pct-ul 4 din procesul verbal, legat de cele 6 burse de merit 

și cele 4 sociale. De ce nu se află trecut acest lucru dle. primar? 

Dl. Angheluși – nu dl. primar a întocmit acest proces verbal. Când v-a veni cel 

care l-a întocmit poate fi întrebat. Persoana care îi ține locul v-a nota cele spuse. Și 

secretarul când v-a veni să verifice cele semnalate de dl. Grădinaru. Mai sunt discuții? 

Dl. Grădinaru-multe am cerut să fie trecute și nu sunt trecute. Degeaba vorbim 

dle. Angheluși. 

Dl. Angheluși-se supune la vot cu precizare ca atunci când secretarul va veni să 

verifice cele spuse de dl. Grădinaru și să fie completat procsul verbal. 

   

  

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 9 voturi pentru și 2 abțineri. 

Se trece la punctul 2 al ordinii de zi. 

  

  

 

2. Aprobare proces verbal ședința extraordinară-de îndată din 23.12.2021 

 

Dl. Angheluși-dacă sunt discuții. 

Dl. Grădinaru-în acea ședință s-a discutat despre procesul verbal al ședinței din 

14.12.2021. A fost o discuție între mine și dl. primar legat de serviciile acelui autogreder, 

plătite din cei 168.000 lei, bani veniți de la guvern pentru calamități. Nu se regăsește în 

procesul verbal nici acest lucru. Am două pagini transcrise din înregistrarea de atunci. Și pe 

finalul discuției îmi atrăgea atenția dl. Angheluși că mă cheamă la ordine. Nu se regăsește în 

procesul verbal că o să ma chemați la ordine. Ați încălcat  legea când ați spus că mă chemați la 

ordine. Cum se poate? 

Dl. Angheluși-atât timp cât am constatat că nu vă opriți pot să trec direct la cartonaș roșu, 

ca și la fotbal. Unde scrie că trebuie să mergem etapizat în acordarea sancțiunilor? Eu îmi 

doresc să fiu calm și conciliant. Eu nu îmi doresc acest lucru, să sancționez pe cineva. 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 10 voturi pentru și 1 abținere. 

Se trece la punctul 3 al ședinței. 

 

 

3. Aprobare proces verbal ședința din 14.01.2022 

Dl. Angheluși - dacă sunt discuții. 

 

Nefiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 10 voturi pentru și 1 abținere. 

Se trece la punctul 4 al ședinței. 
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4. Aprobare proces verbal ședința din 21.01.2022 

Dl. Angheluși-dacă sunt discuții. 

Dl. Grădinaru – o precizare doresc să fac. O sugestie dlui. secretar. Nu este normal ca 

noi acum să discutăm și să aprobăm sau nu 5 procese verbale. Să facă dl. secretar ca 

după fiecare ședință să le supună aprobării. Nu se poate așa ceva. Nu cred că toți își mai 

aduc aminte ce au discutat la acel moment. Noroc de înregistrările pe care le-am mai 

făcut. 

Dl. Angheluși-când doriți să luați cuvântul nu trebuie să vă permit eu. Sunt obligat de 

leg să vi-l dau.  

 

 

Nefiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Ca o paranteză-deși am fost acuzat că am trecut în barca PNL-ului, vreau să vă aduc la 

cunoștință că sunt membru Pro Romania. Am sânge de PSD-ist, 21 de ani am fost PSD-

ist. Trebui să aleg un grup de consilieri-dar din două rele am ales cel mai mic rău. Nu 

sunt membru PNL, asta să fie clar pentru toată lumea prezentă și în comună. Eu nu am 

trecut de la un partid la altul. 

DL. Grădinaru- din ce partid ați pornit dle. primar? Știți numai să acuzați. 

Dl. primar- am candidat ca independent și apoi am intrat în Partidul Național Liberal și 

de atunci sunt în acest partid neîntrerupt. 

Dl. Angheluși-am făcut doar ca o paranteză aceste precizări. Vă rog să vă opriți. 

Dl. Grădinaru-vă rog să conduceți ședința cum trebuie dle. președinte. 

Dl. Angheluși-eu vreau dar dați-mi și voie să o conduc. 

Se trece la punctul 5 al ședinței. 

 

5. Prezentare drepturi și obligații consilieri locali conform OUG nr. 57/2019 

 

Dl. primar- invită înlocuitorul secretarului general să prezinte aceste informații. 

Dna. Batcă – prezintă drepturile aleșilor locali, citind din cele extrase din OUG nr. 

57/2019. Se enumeră acestea. 

Dl. Grădinaru-dacă vreți să vă opriți un pic. 

Dl. Angheluși-lăsați să prezinte. 

Dna. Batcă- prezintă obligațiile aleșilor locali, extrase din OUG nr. 57/2019 privind 

Codul administrativ. Se enumeră acestea. 

Dl. Grădinaru-am aprobat o deplasare și nu am fost informați. 

Dl. Angheluși-vă rog să o lăsați pe doamna să prezinte. 

Dna. Batcă-continuă prezentarea. 

Dl. primar – intervine și precizează că, consilierul local are dreptul la informații dar nu 

are dreptul să stea pe capul angajaților și să solicite tot felul de hârtii și să ceară tot felul 

de hârtii. Ați văzut-interpelarea se face către primar.. Nu îmi pun eticheta în piept de 
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consilier local și merg peste tot să fac verificări, de ce nu s-a șters praful sau altele. 

Jignirile cu primărașul și vataful, de pe rețelele sociale vor atrage răspunderi. Consilierul 

local ar atribuțiile sale în cadrul Consiliului Local.  

Dl. Angheluși- consilierii locali nu acționează independent de formațiunile politice sau 

comisii. Se constituie comisii speciale care pot verifica dacă sunt undeva nereguli și la 

terminarea verificărilor se prezintă raport Consiliului local. Nu se acționează de unul 

singur. Nu fac nici o aluzie, să se știe. Consiliul Local ca structură acționează organixat, 

nu în haită. 

Dl. Grădinaru-legat de aceste atribuțiuni pe care l-ați enumerat. Consilierul local 

acționează și de unul singur, nu este adevărat că numai în grup. Chiar s-a citit mai 

devreme, legat de cerutul informărilor scrise sau verbale de la primar sau de la aparatul 

de specialitate al acestuia. Se știe că am făcut atâtea solicitări de-a lungul anilor 2020 și 

2021. Toate aceste solicitări pe care le-am depus se regăsesc în raportul meu de 

activitate. Am depus și raportul meu de activitate ca, consilier local. Vă rog să faceți 

public acest raport al meu. Nu am găsit nicăieri că trebuie să fac în grup. Legat de 

deplasările în străinătate, a mai avut loc acea deplasare? Nu trebuia să fim informați? 

Dacă noi am aprobat nu trebuia să fim informați? 

Dl. primar-nu a mai avut loc, deoarece nu au fost bani la buget. 

Dl. Grădinaru-legat de comisii este adevărat că putem face comisii. Dar eu pot propune 

să se facă comisii dacă sunt în minoritate? Suntem 3 consilieri. Eu am inițiat proiecte de 

hotărâre și nu au fost supuse spre analiză și aprobare. Au trecut mai mult de 30 de zile. 

Și aici a fost încălcat Codul administrativ, dle. primar. Nu am primit nici o informare 

legat de acele proiecte de hotărâri. 

Dl. Angheluși-pentru inițiere proiecte vă trebuie mai multe semnături. Vă trebuie mai 

multe semnături pe proiecte. 

Dl. Grădinaru-nu este adevărat, poate fi inițiat și de unul singur. Vă rog să îmi indicați 

articolul de lege care precizează acest lucru? 

Dl. Angheluși - dă citire  art. 136 al. 8 și al. 10. 

Dl. Grădinaru- proiectul poate fi inițiat și de un consilier. Dl. Angheluși-dă citire 

condițiilor ce trebuiesc îndeplinite de un proiect să fie supus spre aprobare.  

Dl. Grădinaru - Secretarul comunei trebuia să de-a spre analiză comisiilor de specialitate 

și nu eu. Secretarul trebuia să mă cheme și să îmi aducă la cunoștință. A adus cineva la 

cunoștința consilierilor locali că nu au fost îndeplinite condițiile legale? 

Urmează o serie de replici între Dl. Angheluși și dl. Grădinaru, legat de modul de 

depunere a proiectelor de hotărâre. 

Dl. Grădinaru-deci trebuiau trimise în 30 de zile, nu? 

Dl. Angheluși-nu primarul este vinovat că nu s-a trimis, nu? Trebuie să vorbiți cu cel în 

cauză. 

 

Se trece la punctul 6 al ședinței. 

 

6. Aprobarea taxei speciale de salubrizare SIMD pentru anul 2022, stabilirea categoriilor de 

persoane fizice scutite de la plata taxei speciale de salubrizare SIMD și valoare cotizație către 
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ADI Ecoproces Botoșani 

 

Dl. primar-prezintă proiectul de hotărâre și câteva date. A fost înaintat la toate comisiile și 

are aviz favorabil. Voi prezenta o situașie legat de anul 2021: la nivel de anul  2021 debite 

curente erau în sumă de 152149,79 lei. Rămășițe în valoare de 98.849,41 lei. Total 250.998 

lei. S-au încasat 148.028,13 lei. S-a plătit către ECOPROCES, firma de colectare, rampa și 

toate 199.746,36 lei. După cum se vede Consiliul Local trebuie să plătească anual din bugetul 

local diferența către prestatori.Suma a fost pentru 2021 de 51.718,23. Legat de taxa de anul 

acesta, reprezentantul CL în AGA Ecoproces, dl. Grădinaru susține că trebuie micșorate 

taxele iar pentru anul următor taxa aprobată este de 5,7 lei. Întreb când spune drept și când nu 

spune? 

Dl. Angheluși-este întradevăr o situație neplăcută cu această taxă și cu gunoiul de pe raza 

comunei. Ce să facem, să nu aprobăm să plătim diferența sau să nu aprobăm această valoare 

aprobată deja de Ecoproces? Taxa s-a aprobat indifferent de voința noastră, a minorității din 

AGA. Trebuie aprobată și la noi. 

Dl. primar – Se știe că am vnit în fața Consiliului Local cu acea hotărâre de a plăti diferența 

la gunoi din bugetul local. Pe rețelele de socializare apar acuze că cei de la primărie pun banii 

în buzunar. Gunoiul est foarte bine gestionat, este urmărit de dl. viceprimar modul de 

ridicare, cantitate și restul. Poate prezenta exact fiecare ridicare de gunoi. Se duce la 

tomberoane și mobilă din casa, nu numai gunoi menajer. Duc și dormeza din cază. Tot ce 

ducem se plătește.  

Dl. Grădinaru-dl. primar mi-a pronunțat numele meu. Este adevărat că reprezint CL Leorda 

în AGA ADI Ecoproces. Vreau să vă înștiințez că eu nu am votat pentru acest preț pentru 

taxă. Dar fără mine sau cu mine, taxa este taxă. Întreb pe dl. primar, care este ordonatorul 

principal de credite dacă a căutat soluții pentru ca cetățenii să plătească mai putin? Căutați 

soluții. Să se monteze camere de luat vederi la platformele de gunoi. De unde știu că mobile 

nu a fost adusă de la Bucecea? Am mai spus că s-a adus în discuție  ca până în anul 2024 să 

fie tomberoane la fiecare gospodărie. Cât scoate atât să plătească omul. Cunosc persoane care 

scot foarte puțin gunoi sau chiar deloc. Vi se pare normal să plătească acea taxă? Sunt 

persoane care sunt plecate la muncă afară, au fost informați că pot să nu plătească? Ați 

informat cetățenii că pot să fie scutiți? Rugămintea mea este să informați cetățenii. 

Dl. Angheluși-vreau să intervin puțin. Primăria și personalul acesteia, de unde să știe că eu 

am plecat în Italia? Dacă nu se depune cerere cum să fie scutiți? Ni vine nimeni să depună 

cerere să fie scutit. 

Dl. primar - am prezentat aceste cifre pentru a se vedea cam câți bani rămân ”în buzunarul 

primarului”, că așa se spune prin comună! Să se vadă când ai de încasat un miliard și plătești 

două. Consiliul local dă bani din buzunar, nu primarul dă bani. 

Dl. Angheluși-propun sistarea discuțiilor legat de acest proiect și se aprobă sistarea. 

 

Se supune la vot proiectul de hotărâre. 

Se aprobă cu un număr de 8 voturi pentru și 3 abțineri. 

Se trece la punctul 7 al ședinței. 

 

7. Aprobarea planului de acțiuni și lucrări de interes local ce vor fi executate de 

beneficiarii de ajutor social în anul 2022 

 

Dl. primar-prezintă proiectul și necesitatea aprobării. Anual trebuie aprobat. Nu avem la 

nivel de comună nici un asistat social apt de muncă. 
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Dl. Angheluși-legislația prevede că cei care beneficiază de ajutor social trebuie să 

presteze anumite activități. Dacă mai sunt discuții, vă rog. 

 

Nefiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 8 al ședinței. 

 

8. Alegerea președintelui de ședință pentru perioada februarie 2022 – aprilie 2022 

 

Dl. Angheluși-vă rog să faceți propuneri. Vă mulțumesc că m-ați suportat acest mandat. 

Dl. Drețcanu-propun pe dl. Maloș Valerian. 

Dl. Grădinaru-propun pe dl. Hamburdă. Are state vechi în consiliu local și are experiență mai 

multă. 

 

Se supune la vot dl. Maloș. 

 

Se aprobă cu un număr de 8 voturi pentru și 3 abțineri numirea dlui. Maloș. 

Se trece la punctul 9 al ședinței. 

 

9. Diverse 

 

Dl. primar- prezintă solicitarea dnei. Havadi, care solicită prelungirea contractului de 

închiriere. Și în caz că se vinde, este dispusă să-l cumpere. 

Contractul de închiriere este expirat și trebuie reînnoit. 

Dl. Angheluși-dacă este expirat, eu sunt de acord să fie prelungit. 

Dl. Grădinaru-legat de casa Poenaru, ar trebui să aveți în vedere să-l dați pe un termen mai 

lung. Să i se de-a pe 50 de ani. Să nu i se de-a pe termen scurt, ca tot să vină să 

prelungească. Chiar vă rog. 

Dl. primar - și eu mă gândeam că perioada de închiriere să fie mai mare. 5 ani e puțin. Dacă 

Consiliul local hotărăște, o să se facă. 

Dl. Grădinaru – o să se aprobe. 

Dl. Grădinaru- de ce nu funcționează microbuzul școlar? 

Dl. primar- șoferul este plecat, deși nu i s-a aprobat concediu. Nu știm exact. 

Dl. Grădinaru- Acesta a fost oprit în trafic de două ori și a primit două avertismente. Dacă 

mai este oprit v-a primi amendă și i se v-a lua carnetul. Șoferul refuză să se mai urce la 

volan deoarece primăria nu a luat aprobarea de la ARR. De ce nu are autorizația? 

Dl. primar- O să vă raspund. Consiliul local a dat spre folosință gratuită acest microbuz 

Școlii. A fost dat spre folosință gratuită cu plata a tot ce trebuie pentru funcționare, unde 

intră și autoizația de funcționare și restul. La dispensar nu mergea Consiliul local să scoată 

autorizațiile. Școala trebuie să se ocupe de obținerea tuturor autorizațiilor care sunt necesare 

funcționării. Consiliul local plătește dar școala trebuie să se ocupe de obținerea lor.  

Dl. Grădinaru- de ce dați vina pe un consilier local că a reclamat pe șofer la circulație? De 

ce? De ce nu l-ți chemat pe directorul școlii și să-l întrebați? Trebuia să vă gândiți la copiii 

care trebuie să vină la școală? 
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Dl. primar- Așa a spus el. L-am chemat să știți. Ghinionul nostru  fost că Dl. director a 

lipsit, fiind carantinat de COVID. Vă rog dna. Magda să confimați dacă este adevărat. 

Dna. Magda -  nu a avut COVID,  a fost carantinat. Vă aduc la cunoștință că șoferul este la 

muncă. 

Dl. primar- o să vădă dl. director exact situația cu șoferul microbuzului. Are mai multe zile 

când a lipsit să știți. 

 

Dl. Grădinaru- am mai văzut o problemă. Am văzut porțile școlii închise. De ce nu ați avut 

în vedere să-i faceți o parcare? Școala este frumoasă și este a comunei întradevăr, dar de ce 

nu i-ați făcut parcare? 

Dl. primar- nu am avut teren. 

Dl Grădinaru- vă dau eu o sugestie dacă vreți. 

Dl. primar- curtea școlii nu este parcare pentru mașini. 

Dl. Grădinaru- la fel și cu centrala. Ați cheltuit niște bani pentru achiziția ei și ea nu face 

față. Va întreb pe dumneavoastră. 

Dl. primar- vă aduc la cunoștință că legat de acel trator care ne dorim sa fie achiziționat, voi 

înainta un proiect în următoarea ședință legat de anularea acestuia.  

Dl. Grădinaru-ce ați spus cînd ați modificat organigrama și a fost angajat acel tractorist? Ați 

spus că o să aduceți tractor și aveți nevoie de el. V-ați ridicat în fața ministrului dezvoltării ți 

ați spus că nu avem nvoi de rețea de canalizare? Ce o să faceți cu acele fose? Toată lumea 

are nevoie de rețele de canalizare. 

Dl. primar- este o lucrere care se întinde pe o suprafață foarte mare de teren și cu puțini 

abonați.  Eu am prezentat situația reală de la nivlul comunei, dacă dumneavoastră nu 

întelegeți ce am spus este problema dumneavoastră. 

Dl. Angheluși-așa o bălăcăreală și o ură în Consiliul local nu am văzut nicăieri. Ar trebui să 

vă faceți un arbore genealogic și să vedeți de unde veniți. 

Dl. Grădinaru-nu știți să conduceți o ședință. 

 

Ordinea de zi fiind epuizată, președintele de ședință declară închise lucrările. 

 

 

 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,                          SECRETAR GENERAL,  

ANGHELUȘI CONSTANTIN                       LUNGU CORNEL 


